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Referat

Punkt 1: Kongeruten

Sekretariatsleder Martin Borch præsenterede Idrætssamvirket Aarhus og deres visioner
for Kongeruten.

Medlemmerne af advisory boardet bakkede op om visionerne bag etableringen af en
Kongerute i Kongelunden.

AGF tilbød at nedsætte et task force, der skal hjælpe med fundraising blandt AGF-
sponsorer, AGF-fans og andre AGF-interessenter. Rådmanden kvitterede positivt
herfor.

AGF, DIF og Idrætssamvirket gav desuden udtryk for, at de var villige til at aktivere deres
netværk med henblik på at realisere planerne om Kongeruten og tilvejebringe den
nødvendige finansieringen. Pia Avnsted fra Sparekassen Kronjylland havde en idé om, at
man kunne lade virksomheder sponsorere dele af Kongeruten (fx sponsorater á 100
meter til en bestemt pris).

Rådmanden oplyste, at en unavngiven fond har udvist interesse for at medfinansiere
projektet.

Derudover havde medlemmerne af advisory boardet følgende bemærkninger om
Kongeruten:

• At der bør være en kobling til de foreninger, som allerede bruger området, og
deres aktiviteter.

• At man bør arbejde med forskellige etaper således, at ruten ikke har samme
karakter hele vejen rundt. Det kunne også være forgreninger med legezoner og
oplevelser. Man kunne fx lave kunstruter (jf. Sculpture by the Sea).

• At ruten bør anlægges, sådan, at man kan koble sig på ruten flere steder, hvis
man fx kun ønsker at gå en kort tur eller blot skal krydse kongeruten for at komme
ind i et andet område.

• At vi bør hente inspiration fra andre lande (fx High Line i New York)

• At man med fordel kunne oplyse og informere virksomhederne om, hvordan man
kan bruge ruten (fx informationsmateriale eller en vejledning om, hvad man kan
bruge ruten til mv.)

• At der bør være fokus på de aarhusianere, som ikke dyrker motion i forvejen.
Kongeruten bør invitere aarhusianere til ”At tage det første skridt”, hvilket bl.a.
indebærer, at der skal være legepladser og caféer langs ruten.
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Punkt 2: DM-ugen

Frans Hammer redegjorde for DIF og DM-ugen, herunder erfaringerne fra Aalborg og
Herning Kommune.

Det er ikke besluttet, hvilken kommune der skal være vært for DM-ugen i 2027.

Advisory boardet var enige om, at Aarhus ville være en stærk kandidat som værtsby i
2027, fordi Aarhus bl.a. vil have mulighed for at afholde vandsportskonkurrencerne (fx
sejlads, roning mv.). Derudover kunne man indtænke byrummet og Aarhus’ vartegn i
konkurrencerne (fx ved Bispetorvet foran Domkirken etc.).

Advisory boardet drøftede hvordan erhvervslivet, civilsamfundet og kommunen kunne
samarbejde om hverve et større event, som DM-ugen til byen.

Frans inviterede alle medlemmerne på rundvisning, når DM-ugen afholdes i Herning til
sommer. Det blev aftalt, at Sundhed og Omsorg følger op herpå.

Punkt 3: Bevægelse i uderummet

Heidi Frostholm Holch præsenterede Aarhus Kommunes arbejde med at skabe bedre
rammer for bevægelse i uderummet (”Outdoor-strategien”), herunder konkrete
projekterne om:

1. Byliv og vandsport på kanten ved Bassin 7
2. Eskelundsforbindelsen
3. Thors skovhytte – et grønt aktivitetshus
4. Podcasten ”Aarhus i ørerne”
5. Fjordsgade Streetyard
6. True Skov – et aktivitetsmekka

Advisory boardet var enige om, at der generelt mangler information om de mange
kommunale tilbud og muligheder (fx havde ingen af medlemmerne hørt om appen
”OpdagAarhus” inden mødet). Der var flere af medlemmerne, som tilbød at dele
informationen i deres netværk og blandt deres medarbejdere / kunder, hvis Aarhus
Kommune kunne fremsende noget informationsmateriale til dem.

Advisory boardet var desuden enige om, at der er et generelt behov for at styrken
indsatsen for at skabe ”sunde arbejdspladser”. Det kunne fx etableres som et
partnerskab mellem kommunen og virksomhedernes HR-afdelinger. Det blev aftalt, at der
frem mod næste møde i advisory boardet skal arbejdes for at udvikle en ”inspirationspris”
til de virksomheder, som arbejder strategisk med at sikre sunde arbejdspladser.

Det blev også drøftet, om, der skal nedsættes et erhvervskontaktudvalg på
sundhedsområdet, som kunne arbejde videre med emnerne og løfte det til en national
dagsorden. Frans Hammer, Terje Wammen og Martin Bloch tilkendegav deres interesse
heri.

Der var også et ønske om, at der arbejdes videre med, hvordan Sundhed og Omsorg kan
hjælpe virksomhederne med at oversætte de nye ESG-rapporteringskrav fra EU til
konkrete projekter og initiativer i Aarhusområdet.
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